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– Drágult a szemétszállítás – Korszerűsödik a gyepmesteri szolgáltatás – Velebiten decemberben szavaznak 
a helyi járulék bevezetéséről – Tíz képviselő hiányzott a KKT üléséről – 

Az előző módosításkor elfogadott 950 millióról 895 millió dinárra módosította az idei községi költségvetést pénteki ülésén 
Magyarkanizsa község képviselő testülete. Az 5,7 százalékos csökkentés ebben az évben már a negyedik költségvetési módosítás. 

– A költségvetés újabb kiigazítása, amire azért volt szükség, mert a költségvetési bevételek az év első kilenc hónapjában csak 
54 %-ban valósultak meg, nem veszélyezteti az eszközök felhasználóinak alaptevékenységét, és biztosítottak az eszközök a már 
megkezdett vagy befejezés előtt álló beruházásokra is. A módosítással több költségvetési tétel is megváltozott, mivel csökkent 
a munkabérek utáni adó és az önkéntes hozzájárulásokból származó bevétel is, hisz a helyi közösségek többségében nincs helyi 
járulék. Növekedett viszont a magánszemélyek vagyonadójából származó bevétel, amibe már beletartozik a földadó is. Az előző 
évben 18,5 milliót fi zettek a polgárok a ház- és a lakásadó címén, a földadóval azonban 40 millióra növekedett ez a bevételi ka-
tegória – mondta Domonkos Tibor, a pénzügyi, költségvetési és helyi adóigazgatási főosztály vezetője.

Hosszú vita után a képviselők – két ellenzéki képviselőcsoport szavazásról való kivonulása ellenére – szavazattöbbséggel jóvá-
hagyták a Brantner Hulladékgazdálkodási Kft. ármódosítási kérelmét. Az október elsejével hatályba lépő árjegyzék értelmében adó 
nélkül minden háztartásnak 133,47 dinárt kell fi zetni személyenként a hulladékszállításért.  A szociális hátrányban élő családoknál 
ez 100,93 dinárt tesz ki. A jogi személyek és vállalatok a hulladéktárolók méretétől függően 510,40 (120 lit.), 1020,80 (240 lit) 
dinárt fi zetnek majd, az 1.100 literes konténert használók havi szemétdíja pedig 4.796 dinár lesz. Az oktatási és közintézmények 
esetében nem növekedett a szemétdíj, ők továbbra is 21,59, illetve 26,92 dinárt fi zetnek négyzetméterenként. A cég igazgatója a 
működési költségek drágulásával indokolta az ármódosítási kérelmet, de hozzátette, hogy Magyarkanizsa községben két éve nem 
emelték a tarifát, ezért itt a legolcsóbb a hulladékszállítás. Az ellenzéki képviselők mondvacsináltnak tartották az indoklásban 
felsorolt adatokat és tiltakoztak az áremelés ellen, főleg amiért azt a bérek és nyugdíjak csökkentésekor, ráadásul a tél küszöbén 
kezdeményezi a szolgáltató. Tiltakozásuk jeléül szavazáskor kivonultak a teremből. Mivel a testületi ülésen mindössze 19 képviselő 
volt jelen és mások nem követték példájukat, a benn maradt 15 képviselőből 12 igen szavazat (három tartózkodó mellett) elegendő 
volt az új tarifa elfogadásához. 

Itt hangzott el a megjegyzés, hogy hol van tíz képviselő az ülésről. Ellenzéki vélemények szerint többen csak azért maradtak 
távol, hogy ezzel megkönnyítsék az új hulladékszállítási díj elfogadását, vagy csak magukat akarták mentesíteni az általuk sem 
indokolt áremelés meghozatalának felelőssége alól.   

Gyepmesteri szolgáltatásának bővítésével a Komunalac Kommunális Közvállalat új árkategóriákat vezetett be árjegyzékébe. Az 
elsősorban nagytestű állati tetemek elszállítását a két vajdasági tetemmegsemmisítőbe a közvállalat speciális járművel végzi, de 
a megtett kilométer mellett a munkacsoport kiszállási díja, a jármű fertőtlenítési díja és a tetem súlyából eredő díjköltség is az új 
szolgáltatás díjszabásához tartozik, amelyek közül a szállítási költség az elhullott állat tulajdonosát terheli. A dögtemető továbbra is 
funkcionál, de oda elsősorban a kistestű állatok tetemei kerülnek majd.

A képviselők elfogadták az önkéntes helyi járulék bevezetésére vonatkozó népszavazás kiírását Velebiten. A referendumot dec-
ember első hetében tartják meg. A tervek szerint a helyi járulékot a fennálló középületek és közterületek karbantartására, a helyi 
közösség és szerveinek működésére, valamint sport- és művelődési rendezvények támogatására fordítják.

Az ülésen elfogadásra került az Alapfokú Zeneiskola 2013/14-es iskolaévben végzett munkájáról szóló jelentés és az intézmény 
2014/15-ös munkaterve is, továbbá személycserékre került sor a különféle bizottságokban és néhány oktatási intézmény iskolaszé-
kében.
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A községi képviselő testület XX. ülése

55 millióval csökkent a községi költségvetés 


